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مسکوت

[heading]دبیر انجمن برنج با بیان اینکه در
سالهـای گذشتـه گروهـی بـرای بررسـی سلامـت یـا
آلودگی برنجهای هندی به این کشور سفر کرده
بودنـد، گفـت: تـاکنون گـزارش مذکـور را کسـی

[heading/].ندیده است
 

جمیل علیزاده شایق در گفتگو با مهر با بیان اینکه داستان برنجهای
آلوده از اسفندماه سال ۹۲ آغاز شد، اظهارداشت: آن زمان اعلام
کردند که ۵ برند سرشناس  ایرانی آلوده هستند و سپس مشخص شد
برنجهای داخل آن کیسه ها محصول ایرانی نبودند و این مساله صحت

نداشته است.

وی اضافه کرد: در پی این ماجرا، وزارت بهداشت، درمان و آموزش
پزشکی کمیسیونی را تحت عنوان کمیسون سلامت برنج تشکیل داد که
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 انجمن برنج، نمایندگانی از کمیسیونهای کشاورزی و بهداشت مجلس
شورای اسلامی، وزارت جهادکشاورزی، سازمانهای استاندارد و محیط

زیست و انجمن واردکنندگان برنج عضو این کمیسیون بودند.  

دبیر انجمن برنج کشور با بیان اینکه کمیسیون مذکور در دوران
فعالیت خود دو اقدام مهم انجام داد، گفت: در آن دوران کشور هند
به ما بدهکار بود و به دلیل تحریمها نمی توانست پول مان را پس
دهد در نتیجه مسئولان دو کشور توافق کردند که هند جای این بدهی به
ایران کالا بدهد که برنج هم از جمله این کالاها بود؛ به همین دلیل
وقتی بحث آلودگی مطرح شد، گفتند برنج هندی آلوده است، چون از جای

دیگر برنجی وارد نمی شد.

شایق افزود: بنابراین در کمیسیون تصمیم گرفته شد گروهی از اعضا
به هند سفر و این موضوع را بررسی کنند که در این سفر تنها

نماینده انجمن برنج حضور نداشت.

وی با بیان اینکه گروه مذکور به هند رفتند  و دو هفته هم در این
کشور ماندند، گفت: بنده مرتبا در جلسات کمیسیون از آنان میخواستم
که گزارش این سفر را ارائه کنند اما تاکنون گزارش مذکور را کسی

ندیده است.

شایق با اشاره به اینکه آنان ادعا دارند که گزارش سفر را ارائه
کرده اند، افزود: برخی از نمایندگان شمالی مجلس شورای اسلامی که
از آنان سئوال شده، چنین گزارشی در صحن علنی مجلس ارائه شده است

یا خیر؟ گفته اند هرگز چنین گزارشی ندیدیم.

وی با بیان اینکه بالاخره کسی نفهمید گزارشی ارائه شد یا نه؟،
 افزود: بنابراین گزارشی که نشان می داد برنجهای هندی آلوده است

یا خیر مسکوت ماند.

دبیر انجمن برنج کشور، کارکرد دوم کمیسیون سلامت برنج را مورد
اشاره قرار داد و اضافه کرد: این کمیسیون تصویب کرد که از شروع
سال  ۹۳ تمامی برنجهای خارجی که وارد کشور میشوند شناسه و
کدرهگیری دریافت کنند و گواهی سلامت داشته باشد. شایق ادامه داد:
وزارت بهداشت اعلام کرد برنجهای وارداتی اگر که مشکوک به آلودگی
باشند، عودت داده میشوند و اگر سالم باشند گواهی سلامت می گیرند

که باید این کد رهگیری روی کیسه های برنج  ثبت شده باشد.

وی با بیان اینکه طبق گفته مسئولان وزارت بهداشت در حال حاضر این



گواهی به برنجهای خارجی داده می شود، گفت: مسئولان وزارتخانه
مذکور یقین دارند برنجهایی که از کانال رسمی و گمرک وارد می شود،

کد سلامتی دارند.

شایق افزود: همچنین درباره برنجهای ایرانی قرار شد از شروع سال
۹۴، به تدریج تولیدکنندگان برنج، کسانی که صنعت بسته بندی دارند
و  کارخانه داران، برنجهای خود را برند دار کنند و برای آنها

گواهی سلامت بگیرند که این کار هم در حال انجام است.

به گفته این فعال بخش خصوصی، در حال حاضر کار کمیسیون سلامت برنج
راکد مانده  و الان مدتی است که این کمیسیون تشکیل جلسه نمیدهد.

شایق تصریح کرد: با وجود این مسائل هنوز مشخص نیست برنجهای
وارداتی هندی  آلوده است یا خیر؟ ضمن اینکه واردکنندگان میگویند
چون وزارت بهداشت گواهی سلامت میدهد، پس اگر برنج آلوده خارجی هم

وارد میشود، قاچاق است.

وی خاطرنشان کرد: وزارت بهداشت اصرار دارد هر برنجی به طریق رسمی
و قانونی وارد شده چه از طریق واردکنندگان دولتی یا غیردولتی؛ از

ما گواهی سلامت دریافت کرده است.


